
Norge ut av EØS!?

Jeg skulle ønske meg å være i stand til fortelle dere hvorfor Norge ikke 
skal ut av EØS avtalen. EØS ble etablert 1992 mellom EFTA landene og 
den gang EF som bestod av 12 stater. 
EF ble i sin tid etablert som svar på de store økonomier som USA, Kina og
Russland representerte. Fram til i dag har EF utviklet seg og EU består 
også nå av alle EFTA landene pluss de fleste østeuropeiske landene. 
EØS-avtalen omfatter Norge Liechtenstein og Island som er de 
gjenværende EFTA landene.  For at EUs indre marked skal kunne fungere 
så kreves det visse forordninger og direktiver som landene må innordne 
seg til. For at EU skal fungere som en union så kommer det ytterligere 
forordninger og direktiver som medlemsstatene må forholde seg til. 
Dette må ikke nødvendigvis EFTA-landene forholde seg til. EUs tollunion 
er et eksempel på slike forordninger og Norge er heller ikke med i 
tollunionen. Heri ligger nok forklaringen på hvorfor det er mange 
forordninger og direktiver som ikke er innført i Norge.

Nå begynner det å bli komplisert.  Når vi koblet oss til EUs kraftmarked 
kom vi nærmere til å bli et medlem med nye forordninger og direktiver å ta
inn..

Jeg tenker vi tar en pause i gravingen for å forstå hva EØS egentlig er.

Spørsmålet nå må bli, hva har EØS gitt oss så langt?

Tilgang til EUs frie indre markedet med fri flyt av varer, personell og 
tjenester.. Egentlig en utvidet frihandelsavtale. Som vi kunne hatt uten 
EØS. 
Hva har så denne tilknyttingen gitt oss? Hvor mye har vi solgt av varer, 
tjenester og personell til EU? Og, ikke minst, hvor mye har vi kjøpt av 
dette fra EU? Hvor mange arbeidsplasser representerer hhv import og 
eksport? Når det er kjent vet vi hva vi har fått ut av EØS-avtalen så langt. 

Men det er ikke ferdig med det. 
Hva har vi gjennom dette tapt av utvikling i Norge? Hva har vi tapt av 
etableringer i  Norge pga EØS?

Besvar spørsmålene, så vet vi å ta en mer rasjonell beslutning.


